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Provincie Oost-Vlaanderen  

Gemeentebestuur Wachtebeke  

Dorp 61 Wachtebeke 

Milieuadviesraad 

Tel. 09 349 05 01 

 

 

Aanwezig:    Bastiaens Lia (voorzitter) 
Vande Putte Hans (Intergemeentelijke milieudienst, secretaris) 
Van Bambost Peter (Schepen van leefmilieu) 
Wynant Hans (Onafhankelijk)  
Claeys Marleen (CD&V) 
Poppe Luc (Boerenbond) 
De Coninck Stefan (Natuurpunt Moervaart Zuidlede) 

  Van Streydonck Mia (Natuurpunt Moervaart Zuidlede) 
Parthoens Raymond (Onafhankelijk) 
Martens Luc (VLD) 
De Smet Martine (Onafhankelijk) 

 
Verontschuldigd:   Ceulemans Mariette (Femma) 
     Schelfaut Sven (onafhankelijk) 
    Ooms Kristien (Bos +) 

Rousseau Stefan (Jachtvereniging)  
 
Afwezig:    Bral Guy (Anders) 

Martens Marc (Natuurpunt Moervaart Zuidlede) 
Piot John (Onafhankelijk) 

     Claus Helena (Bedrijfsgilde) 
Sweerman Ward (N-VA)  

  Herman Georges (Polder van Moervaart en Zuidlede) 
 

 
 
 
Goedkeuring verslag 30 maart 2022 
 
In de vergadering werd de aankoop van een banner voor de paddenoverzet actie goedgekeurd, de 
aankoop van de banner werd echter niet in het verslag genoteerd.  Intussen werd een offerte 
bekomen voor de banner, de kostprijs bedraagt 34,95 euro. 
 
 
 
Antwoorden schepencollege  

 
- Opmerking over maaien rond bomen 

Het college laat weten dat bij de 1e maaibeurt enkel de 1e meter wordt gemaaid (ook rond de 
bomen indien deze binnen die zone staan).  Bij een 2e maaibeurt wordt eveneens enkel de 1e 
meter gemaaid, deze maaibeurt wordt uitgevoerd door eigen diensten, enkel op die locatie waar 
maaien nodig is. 
Er wordt opgemerkt dat er scheuten groeien aan de stam van bomen langs de Langelede, deze 
kunnen hinderlijk zijn voor gebruikers weg/fietspad. 
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- Geen vergunningen voor opslag grond op grasland 
Het college laat weten dat in eerste instantie aan landbouwers zal worden gevraagd om 
akkerland te gebruiken voor de tijdelijke opslag van gronden en/of steenpuin.   

- Aandacht voor duurzaam gemeentelijk beleid bij fusiegesprekken – openbaarheid verslag 
milieuadviesraad en andere commissies 
Het college laat weten dat dit een belangrijk item is dat wordt meegenomen in de 
fusiegesprekken met Lochristi. 

 
 
Mededelingen 
 

 Staten generaal  
Tijdens de Staten generaal werd door de Schepen een korte toelichting gegeven over het 
gemeentelijk klimaatbeleid, meer bepaald over acties gekoppeld aan de vier werven van 
het lokaal energie- en klimaatpact: aanplant bomen op openbaar domein (bij de zoektocht 
naar mogelijke locaties voor de aanplant van bomen wordt ook gekeken naar de suggesties 
die eenieder kan ingeven op de toepassing https://uk.pg-cloud.com/Ecovator/ ), nieuwe 
actie thermografische gevelscan, hoppinpunt Dorp (er komt geen hoppinpunt op 
Puyenbroeck), deelwagen (project moeilijk te beoordelen omdat Stapp.in geen cijfers geeft 
over gebruikers/gereden kilometers), aankoop elektrische wagen (voorlopig beslist om 
geen elektrische bestel/vrachtwagen voor technische dienst aan te kopen wegens nog te 
duur en te beperkte trekkracht), aandacht voor infiltratie en buffering van hemelwater bij 
grote infrastructuurwerken. 
Er wordt opgemerkt dat er ook op privaat domein nog altijd (te) veel verharding wordt 
aangelegd en te weinig aandacht is voor ontharding.  De milieuadviesraad is van mening 
dat de minstens de vergunningsvoorwaarden terzake moeten nageleefd worden en dat 
daartoe de nodige handhaving nodig is.  De milieuadviesraad vraagt dat in het kader van 
omgevingshandhaving prioritair aandacht zou worden besteed aan controle op 
verharding/ontharding.  

 Ombouw R4 – knooppunt Arcelor 
Op 11 oktober ging een infomarkt door over de ombouw R4 – aanleg knooppunt Arcelor. 
Er zal nog een omgevingsvergunningsaanvraag ingediend worden voor de uitvoering van 
deze werken.  Indien gewenst kan de milieuadviesraad hierover nog advies uitbrengen. 

 Fabriek Energiek  
De facturen voor de uitstap scholen naar Fabriek Energiek werden betaald.  Voor één 
factuur diende nog de btw te worden betaald.  
De school Sint-Laurens centrum heeft nog een bedanking gestuurd aan de 
milieuadviesraad voor het inrichten en betalen van deze activiteit. 

 Paddenoverzet 
Naast de aankoop van een banner, werden ook materialen aangekocht (bedrag van 43,78 
euro) voor het maken van laddertjes voor in rioolputjes. 

 Klimaatevent 
Voor het klimaatevent van 24 september werden reeds volgende onkosten genoteerd: 
Oxvan (50 euro), workshop vegetarische hapjes (125,18 euro) banner (70 euro), muziek 
(300 euro), kadobonnen voor lesgever vegetarische/begeleiders workshop 
nestkasten/ophalen materialen en organisatie door Sigrid (140 euro). 
Er werden 28 nestkasten gemaakt, er zijn nog 12 nestkasten over. 

 Financiële toestand 
De milieuadviesraad heeft nog 7.219,50 euro in kas. 

 Opvolging nestkasten project bestrijding eikenprocessierups 
De diensten van Puyenbroeck laten weten dat de nestkasten hebben bijgedragen aan de 
aanpak van de eikenprocessierups op de terreinen van Puyenbroeck. 
De nestkasten die de milieuadviesraad heeft opgehangen langs de parallelweg konden door 
omstandigheden nog niet geïnspecteerd worden.  Hans W zal nog een voorstel datum 
rondsturen voor controle en onderhoud van de nestkasten. Leden die kunnen/willen 
meehelpen kunnen zich melden bij Hans. 
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 Regionaal landschap, behaag je landschap 
Haagplantsoen, planten houtkant en bomen kunnen worden besteld tot 31 oktober.  
Afhaling is voorzien op zaterdag 10 december in Wachtebeke. 

 Projectontwikkeling Molenhoek/Kalve 
Er is voorlopig geen nieuwe informatie over de plannen voor de ontwikkeling van een 
bouwterrein Molenhoek/Kalve.  Het oorspronkelijke voorstel van de ontwikkelaar voldeed 
niet, bovendien heeft het gemeentebestuur gevraagd dat de projectontwikkelaar eerst een 
nieuwe woonbehoeftestudie laat opmaken. 
Opnieuw wordt de opmerking gemaakt dat het gemeentebestuur bij voorkeur zelf instaat 
voor de opmaak van een woonbehoeftestudie en dit niet overlaat aan de private 
projectontwikkelaar.  

 Audit polderbestuur  
Op 27/07 was er op AVS een reportage over de werking van de polderbesturen.  Volgens 
de uitgevoerde audit zouden er heel wat problemen en knelpunten zijn vastgesteld m.b.t. 
het polderbestuur. 

 Innovatief stadsmeubilair als maatregel tegen hittestress 
De Provincie stelde eerder al innovatief stadsmeubilair (met onder meer overdekte 
fietsenstalling, bank, planten) als maatregel tegen hittestress.  Kan dit ook in Wachtebeke 
worden toegepast.  De Schepen laat weten dat een aantal van deze maatregelen ook 
worden meegenomen bij de toekomstige inrichting van de Hoppinpunten 

 Stand van zaken inrichting omgeving kerkplein Overslag 
Veneco heeft recent een ontwerpvisie opgemaakt voor de omgeving Kerkplein Overslag.  
De ontwerpvisie zal op maandag 14 november om 19u30 worden toegelicht aan leden 
Gecoro, milieuadviesraad en verkeerscommissie. 
De vraag van de uilenwerkgroep voor de aanplant van bijkomende bomen ter hoogte van 
de kerk wordt nog niet meegenomen bij de opmaak van deze visie.  Bij de opmaak van een 
inrichting/beplantingsplan zal wel deze vraag wel worden meegenomen. 

 Oproep burgerpanel energielandschap regio Gent 
De provincie zocht kandidaten voor het burgerpanel dat mee zal instaan voor de 
begeleiding van de opmaak van een energievisie voor de regio Gent.  Het burgerpanel is 
intussen opgestart.  Meer informatie over de opmaak van de visie energielandschap regio 
Gent is te lezen op www.oost-vlaanderen.be/energielandschap-regio-gent . 

 Plannen minister Demir invoering statiegeld 
Volgens de BBL-nieuwsbrief wil minister Demir tegen 2025 alsnog een statiegeldproject 
uitrollen.  Vanuit de milieuadviesraad werd reeds diverse malen aan de gemeente gevraagd 
om toe te treden tot de Statiegeldalliantie (70% van de Vlaamse gemeenten is reeds 
aangesloten bij de Statiegeldalliantie). 

 Organisatie energiefitsessies 
Gemeentebesturen en andere organisaties kunnen in samenwerking met Fluvius 
energiefitsessies organiseren (over specifieke thema’s zoals isolatie, warmtepompen, … 
alsook over meer algemene thema’s zoals energiebesparen). 
In de gemeente Moerbeke werd recent samen met onder meer het OCMW een infosessie 
Slim energie besparen georganiseerd.  De milieuadviesraad vraagt dat ook de gemeente 
een dergelijke infosessie zou organiseren. 

 VVSG klimaatdag 
Op 13 oktober heeft de VVSG de jaarlijkse klimaatdag georganiseerd.  De verschillende 
presentaties over hernieuwbare energie, adaptatie, mobiliteit, … kunnen worden 
geraadpleegd op https://www.vvsg.be/kennisitem/vvsg/herbeleef-de-klimaatdag-2022 . 

 Gratis energiescans of energiecoaching jeugdwerkinfrastructuur 
Pulse Energienetwerk biedt in samenwerking met het departement jeugd en het Vlaams 
Energiebedrijf gratis energiediensten aan voor jeugdwerkorganisaties. 
Voorlopig zijn er bij de jeugdorganisaties in de gemeente geen plannen om van dit aanbod 
gebruik te maken. 

 Infomarkt landinrichtingsproject Kalvekant – Reepkens – Oostdonk – Maaibos  
Op 10 oktober is een infomarkt doorgegaan over het ontwerp landinrichtingsproject 
Kalvekant – Reepkens – Oostdonk – Maaibos.  Op 25 oktober zal nog een aparte toelichting 
doorgaan voor leden milieuadviesraad en Gecoro. 
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 Oost-Vlaams voedselplan 
Om lokale en duurzame voedselstrategieën en -systemen te stimuleren heeft de Provincie 
Oost-Vlaanderen recent het voedselplan Oost-Vlaanderen uitgewerkt.  Het voedselplan is 
raadpleegbaar op https://oost-vlaanderen.be/werken-en-ondernemen/landbouw/lokaal-
voedsel.html .  
 
 

 
Ter discussie 
 
 
Ter stemming  

 Lokaal energie- en klimaatpact 2.0 
Het gemeentebestuur heeft eerder ingetekend op het lokaal energie- en klimaatpact 1.0.  
Recent werd door de Vlaamse overheid het lokaal energie- en klimaatpact 2.0 gelanceerd 
met 6 vernieuwde en aangescherpte doelstellingen (van -40% naar -55% CO2-reductie 
eigen gebouwen tegen 2030, primaire energiebesparing naar -3% vanaf 2023, geen lokale 
heffingen op elektriciteitsmasten en sleuven Elia, 1,5 i.p.v. 1 laadpalen per 100 inwoners, 
25 fossielvrije renovaties onder de 50 collectieve renovaties per 1.000 wooneenheden 
tegen 2030, uitnodigen van 50 inwoners per 1.000 wooneenheden voor een klimaattafel ter 
bespreking van wijkgerichte aanpak.  Intekenen op het pact 2.0 zou voor Wachtebeke een 
bijkomende jaarlijkse subsidie van ongeveer 9.425 euro opleveren. 
De milieuadviesraad onderschrijft de bijkomende klimaatdoelstellingen en vraagt of het 
gemeentebestuur het lokaal energie-en klimaatpact 2.0 zal ondertekenen. 
 
 

Rondvraag 
 

 Problematiek eendenkroos Langelede 
Het wegnemen van de balken en het feit dat nog steeds een deel van het huishoudelijk 
afvalwater terechtkomt in de Langelede heeft dit jaar gezorgd voor een explosieve groei 
van eendenkroos.  Vissers vrezen dat de massale groei van eendenkroos aanleiding kan 
geven tot vissterfte. 
Volgens de deskundige van het Provinciaal Centrum voor Milieuonderzoek zal de 
aanwezigheid van eendenkroos niet noodzakelijk leiden tot vissterfte, maar is het wel 
aangewezen om dit goed op te volgen. 
De milieuadviesraad vraagt om het polderbestuur te informeren over de massale groei van 
eendenkroos in de Langelede en om de balken terug te plaatsen zodanig dat het 
verontreinigd water zich niet verder kan verspreiden.  De milieuadviesraad vraagt ook om 
dit te melden aan de provinciale Visserijcommissie. 

 Energiegemeenschappen 
Met de mogelijkheid om sinds kort ook energie te delen tussen verschillende gebruikers 
vergroten de mogelijkheden om lokaal te voorzien in meer eigen energievoorziening en/of 
energiegemeenschappen.  Wat zijn de mogelijkheden voor een gemeente zoals 
Wachtebeke, kan hiervoor meer toelichting gegeven worden?  

 Bevers 
De aanwezigheid van bever wordt gemeld in onder meer de Moervaart. 
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Adviezen 

- De milieuadviesraad geeft een gunstig advies over de ondertekening van het Lokaal 
energie- en klimaatpact 2.0 

 
Vragen aan het gemeentebestuur 
 

- De milieuadviesraad vraagt om in het kader van omgevingshandhaving prioritair aandacht 
te besteden aan toezicht op niet-vergunde verhardingen. 

- De milieuadviesraad vraagt dat de gemeente en/of OCMW een energiefitsessie Slim energie 
besparen organiseert.  

- De milieuadviesraad vraagt om de problematiek van grote hoeveelheden eendenkroos in de 
Langelede te melden aan zowel de Provinciale Visserijcommissie als aan het Polderbestuur 
(met de bijkomende vraag om de balken terug te plaatsen om verspreiding van vervuild 
water deels te voorkomen) 
 
 
 

Volgende vergadering 
 
De volgende vergadering zal doorgaan op 24 januari 2023. 
 


